
MUISTIO/PM

VALTAKUNNALLISEN LANU-NEUVOSTON KOKOUS & DEN NATIONELLA BU-GRUPPENS MÖTE

Aika/Tid: perjantaina/fredag 8.11. klo/kl. 10-15

Paikka/Plats: Tampereen kaupunginkirjasto / Tammerfors stadsbibliotek

Kutsutut/Kallade:

SJK Erte:

Mervi Heikkilä, Seinäjoen erityistehtävä / Seinäjokis specialuppdrag,

Emilia Koski, Seinäjoen erityistehtävä / Seinäjokis specialuppdrag, poissa

Lena Sågfors, Seinäjoen erityistehtävä / Seinäjokis specialuppdrag,

Outi Kytöniemi, Seinäjoen kaupunginkirjasto / Seinäjoki stadsbibliotek poissa

Lanu-neuvosto:

Anne Suvanto, Helsingin kaupunginkirjasto,

Miia Utriainen, Turun kaupunginkirjasto,

Kaarina Sainio, Kaarinan kaupunginkirjasto,

Meri Markus, Porvoon kaupunginkirjasto, poissa, sijainen: Tiina Rajala

Jertta Pomeranz, Espoon kaupunginkirjasto,

Minna Rinta-Valkama, Vaasan kaupunginkirjasto,

Kati Ranta, Ähtärin kaupunginkirjasto,

Minna Pulkkinen, Oulun kaupunginkirjasto,

Mari Karvonen, Kajaanin kaupunginkirjasto, poissa

Roosa Immonen, Joensuun kaupunginkirjasto, poissa

Viivi Kilpeläinen, Lieksan kaupunginkirjasto, poissa

Raija Savinainen, Kuopion kaupunginkirjasto,

Krista Tuominen, Lahden kaupunginkirjasto, poissa

Päivi Joentausta, Asikkalan kaupunginkirjasto,

Hertta Alajärvi, Sompion kirjasto,

Laura Herva, Rovaniemen kaupunginkirjasto, poissa, sijainen: Sanna Haakana

Marjut Vainio, Rantasalmen kaupunginkirjasto, poissa

Henriika Tulivirta, Helsingin kaupunginkirjasto,



Hanna-Leena Majuri-Jantunen, Jyväskylän kaupunginkirjasto,

Marjo Mannila, Tampereen kaupunginkirjasto

BU-gruppen:

Anna-Maija Koskimies, Vasa stadsbibliotek,

Mikaela Byskata-Ahlskog, Anders-biblioteken, frånvarande : suppleant: Kirsi-Maria Junnila,

frånvarande

Catharina Latvala, AKE Borgå,

Agneta Möller-Salmela, Helle-biblioteken, frånvarande

Catrin Wiik, Fredrika-biblioteken,

Jessica Peltoniemi, AKE Pampas,

Annica Andersson, Bibliotek.ax, frånvarande

Heidi Jägerskiöld, Blanka-biblioteken/AKE Åbo,

Cecilia Eriksson, Helmet-biblioteken

Käsiteltävät asiat / Agenda

1. Kokouksen avaus / Mötet öppnas

Kokouksen avaa koollekutsuja, kehityspäällikkö Mervi Heikkilä.

Mötet öppnades av sammankallande, utvecklingschef Mervi Heikkilä kl. 13:31.

2. Kokouksen koollekutsuminen ja kokoonpano / Mötets sammankallande sammansättning

Kokous on kutsuttu koolle 30.10.2024. Kutsuttuja ovat Helsingin kaupunginkirjaston edustaja,

VAKE-kirjaston edustaja, AKE-kirjastojen edustajat sekä yksi edustaja kultakin AKE-alueelta.

AKE-kirjastot ovat valinneet alueiltaan edustajat ja heille varajäsenet vuosiksi 2023-2025.

Kokouksen puheenjohtajana toimii Mervi Heikkilä ja sihteerinä Lena Sågfors.

Möteskallelse skickades per e-post 30.10.2024. Möteskallelsen gick ut till de representanter som

valts och meddelats ska ingå i BU-gruppen eller deras suppleanter för åren 2023-2025.

Det konstaterades att Mervi Heikkilä fungerar som ordförande för mötet, som sekreterare fungerar

Lena Sågfors.



3. Päätetään neuvoston kokousten pöytäkirjojen tarkastamisesta sekä ääntenlaskennasta / Val av

protokolljusterare och rösträknare

Päätetään pitää muistiota, joka tarkistetaan sähköpostin avulla. Ääntenlaskijoiksi ja muiston

tarkistajiksi valittiin Anne Suvanto ja Anna-Maija Koskimies.

Det beslutades att PM skrivs och kontrolleras per mejl. Till protokolljusterare och rösträknare valdes

Anne Suvanto och Anna-Maija Koskimies.

4. Erityisvinkkarioppaan esittely/Raija Savinainen

Raija Savinainen esitteli oppaan ja jakoi sen läsnäolijoille. Opas sai paljon kiitosta.

Raija Savinainen presenterade handboken kring bokprat för specialgrupper och delade ut den till

åhörarna. Handboken är uppskattad.

5. Matilda-palkinnon sääntöehdotus/Förslag till regler för Matildapriset

Palkinnon sääntöehdotus oli esityslistan liitteenä. Keskusteltiin säännöistä.

Päätös:

Matilda-palkinnon säännöt hyväksyttiin muutaman yksityiskohdan muuttamisen myötä.

Förslag till regler för Matildapriset fanns som bilaga till möteskallelsen. Beslut: Matildaprisets regler

godkändes med ett par förslag till justeringar av formuleringar.

6. SJK Erten toimintasuunnitelmaluonnos vuodelle 2025

Toimintasuunnitelmaluonnos lähetettiin esityslistan liitteenä. Keskusteltiin

toimintasuunnitelmasta ja Erten vuoden 2025 toiminnasta.

SJK Ertes utkast till verksamhetsplan för 2025

Utkastet hade skickats ut som bilaga (enbart på finska) tillsammans med möteskallelsen. Det fördes

en diskussion kring verksamhetsplanen för Erte 2025.

7. Kirjaston ja peruskoulun yhteistyösuunnitelman päivitys

Kirjaston ja koulun yhteistyö on tärkeä osa kunnan lukutaitorakenteita. SJK Erten pohja

yhteistyösuunnitelmalle on valmistunut vuonna 2020, se täytyy päivittää koskemaan

muuttunutta toimintaympäristöä.

Päätös:

Lanu-neuvoston ja BU-gruppenin keskuudesta valittiin yhteistyösuunnitelmaa päivittävään

työryhmään Marjo Mannila, Miia Utriainen, Catrin Wiik ja Raija Savinainen



Uppdatering av samarbetsmodellen mellan biblioteket och den grundläggande utbildningen

Samarbetet mellan skola och bibliotek är en viktig del av kommunens läskunnighetsarbete. SJK Ertes

modell för samarbete har slutförts 2020, den behöver uppdateras för att återspegla den förändrade

verksamhetsmiljön.

Beslut:

Det valdes medlemmar från Lanu-neuvosto och BU-gruppen till arbetsgruppen för att uppdatera

samarbetsplanen. Följande expertrådesmedlemmar valdes till arbetsgruppen: Marjo Mannila, Miia

Utriainen, Catrin Wiik och Raija Savinainen.

8. Muuta esille tulevaa / Övriga ärenden

SJK Erteltä on toivottu lukemisen hyödyistä kertovia julisteita. Keskusteltiin siitä, että niitä voisi olla

erilaisia eri kohderyhmiä varten ja kirjastot voisivat myös toimittaa niitä alueensa neuvoloihin ja

muihin vastaaviin paikkoihin. Erte selvittää, olisiko mahdollista tehdä ne jo tämän vuoden puolella,

vai vasta ensi vuonna. Keskusteltiin myös siitä, olisiko AKE-kirjastojen mahdollista painattaa näitä

julisteita.

Affischer med budskap om högläsning önskas av Erte. Det kunde vara flera olika typer av affischer för

att nå olika målgrupper som biblioteken kunde föra ut till sina rådgivningsbyråer och liknande ställen

utanför biblioteket. Erte lovade se om man hinner skapa dem ännu i år, eller om det genomförs

nästa år. Det fördes också en diskussion ifall AKE-biblioteken kunde trycka affischerna på sina

respektive områden.

9. Seuraavan kokouksen ajankohta ja kokouksen päätös / Tidpunkt för följande möte fastställs och

mötet avslutas

Seuraavan kokouksen ajankohtaa ei päätetty vielä johtuen tulevista muutoksista SJK Erten

henkilöstössä. Kokous päätettiin klo 14.34.

Tidpunkt för följande möte fastställdes inte ännu i och med förändringar i personalsituationen på SJK

Erte. Mötet avslutades kl. 14.34.


